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Naturalny park 
powstanie 
w Szczęsnem

Dzięki wizualizacji przyszłego parku można zobaczyć, jak malowniczo  
to miejsce ma wkrótce wyglądać
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

\\\ PRUSZKÓW 

Remont skrzyżowania  
alej Wojska Polskiego  
i Niepodległości może się 
niedługo rozpocząć. Wraz  
z nim wycinka rosnących tu 
lip. Protestujący przeciwko 
inwestycji nie składają  
jednak broni.  

W czwartek, 3 sierpnia odbyło się 
posiedzenie Komisji Doraźnej 

Rady Miasta Pruszkowa. Na spotka-
niu obecni byli między innym radni, 
prezydent miasta Paweł Makuch, wi-
ceprezydent Konrad Sipiera, zastępca 
dyrektora Mazowieckiego Zarządu 
Dróg Wojewódzkich w Warszawie To-

masz Dąbrowski oraz Piotr Kandyba 
Radny Sejmiku Województwa Mazo-
wieckiego.

Tematem spotkania była przebu-
dowa skrzyżowania alej Wojska Pol-
skiego i Niepodległości. 

Bezpieczeństwo kontra 
ochrona środowiska

Lipy przy al. Wojska Polskiego
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\\\ MILANÓWEK 

Budowa nowej siedziby 
OSP jest od kilku miesięcy, 
wstrzymana z powodu braku 
zgody konserwatora zabytków 
na przesadzenie jednego  
z rosnących tam dębów.  
Na decyzję konserwatora 
miasto czeka od kilku 
miesięcy.  

Na terenie siedziby OSP w Mila-
nówku odbyła się wizja lokalna 

z udziałem przedstawiciela Mazowie-
ckiego Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków, władz miasta, milanowskich 
strażaków, wykonawcy inwestycji oraz 
firmy zajmującej się przesadzaniem 
drzew. Przedstawiciel konserwatora 
przyjechał, aby ocenić czy drzewo, tak 
jak mówią złożone ekspertyzy, można 
przesadzić i czy znajdują się na nim 
ptasie gniazda.

Emocje w mieście narastają, bo 
na nową strażnicę czekają nie tylko 
strażacy z OSP, ale także wspierający 
ich mieszkańcy. Nowa strażnica to 
ogromny wydatek sięgający 16 mln zł. 
Miasto nie byłoby więc na nią stać bez 
dotacji. Dotacje udało się pozyskać, ale 
warunkiem ich otrzymania jest prze-
strzeganie harmonogramu inwestycji. 
Tymczasem ta jeszcze nie ruszyła.    

– W marcu zakończyliśmy rozbiór-
kę dawnej strażnicy i od tego czasu cze-
kamy na możliwość ruszenia z budową 
– mówi Dariusz Kaczanowski prezes 
MPWiK, który buduje nową strażnicę. 
– Dodam jeszcze, że zgodnie z harmo-
nogramem obecnie powinny już tu być 
fundamenty i mury – stwierdza. 

\\\   Przesadzenie drzewa  
jest możliwe

Drzewo, które ma być przesa-
dzone, od wiosny jest systematycznie 
podlewane, po to, aby nabrało sił wi-
talnych. – Tak przygotowujemy je do 
przesadzenia i zwiększamy szanse na 
przyjęcie się w nowym miejscu – mó-
wi Jan Szymański przedstawiciel firmy 
Aspiracje Ogrodowe, która specjalizuje 

się w przesadzaniu drzew. – Jest duża 
szansa, że to drzewo zachowa żywot-
ność po przesadzeniu, też dlatego, że 
odległość, na jaką ma być przeniesione, 
jest niewielka, dlatego możemy mówić 
raczej o jego przesunięciu – dodaje.

Zdaniem Jana Szymańskiego wy-
starczy, że drzewo zostanie przenie-
sione wraz z masą korzeniową liczącą 
ok. 80 ton, aby zachowało witalność. Z 
analizy, jaka została przeprowadzona, 
wynika, że system korzeniowy tego 
dębu nie jest rozłożysty. Drzewo rosło 
z trzech stron w warunkach, które ogra-
niczały rozrost korzeni. 

– Z jednej to były fundamenty daw-
nej strażnicy, z drugiej solidny podjazd, 
którym jeździły wozy strażackie – wy-
jaśnia Jan Szymański. – Z trzeciej roz-
rost korzeni powstrzymała przeprowa-
dzona przed wielu laty budowa kanali-
zacji. Z tego też powodu, choć drzewo 
ma pień o obwodzie powyżej 200 cm, 
to ma niewielką koronę – dodaje. 

Jeśli uda się milanowski dąb prze-
sadzić, to będzie lekcja możliwości 
technicznych, lekcja tego, że nie mu-

simy drzew wycinać, możemy je prze-
sadzać. 

– Mamy na to wiele dowodów, 
choćby taki, że przyjęło się aż 99,8 
proc. drzew spośród ok. 1200, które 
przesadziliśmy – dodaje Jan Szymański. 

\\\   Czy prace  
budowlane ruszą?   

Po wizji lokalnej miasto liczy na 
to, że decyzja konserwatora umożliwi 
rozpoczęcie prac do połowy paździer-
nika. A jeśli zgody konserwatora na 
przesadzenie dębu jednak nie będzie? 
Konieczne okaże się przeprojektowa-
nie strażnicy. – To oznacza dodatkowe 
koszty i czas. A zgodnie z harmonogra-
mem do końca roku nowa strażnica po-
winna być w stanie surowym, jeśli nie 
chcemy utracić dotacji – dodaje Dariusz 
Kaczanowski. 

Co więcej, za OSP jest osiedle, a 
więc nie można dowolnie przesuwać na 
projekcie budynku strażnicy, bo chro-
niąc drzewo, można narazić mieszkań-
ców na duże niedogodności.

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz 

Drzewo wstrzymuje budowę 
nowej siedziby OSP 

Wizja lokalna odbyła się z udziałem przedstawicieli OSP, organizacji  
pozarządowych, wykonawcy inwestycji, firmy zajmującej się przesadzaniem 
drzew, a także mieszkańców osiedla sąsiadującego ze strażnicą

Wojska Polskiego jest ulicą woje-
wódzką. Oznacza to, że za jej stan i re-
monty odpowiada MZDW. To on zapla-
nował działania w Pruszkowie, ogłosił 
przetarg i będzie nadzorował prace. Jak 
pisaliśmy dla Państwa kilka dni temu, 
podczas działań w tym miejscu mają 
zostać wycięte drzewa rosnące przy 
skrzyżowaniu. Ta decyzja wywołała 
sprzeciw i protest części mieszkańców 
miasta. W internecie pojawiła się pety-
cja mająca na celu ochronę roślin. Do 
dyrekcji MZDW wpłynął również apel 
wielu radnych, którzy prosili o wstrzy-
manie prac. Czy te działania przyniosą 
skutek?

\\\   Bezpieczeństwo  
mieszkańców 

Skrzyżowanie alej Wojska Polskie-
go i Niepodległości ma zostać przebu-
dowane przede wszystkim ze wzglę-
dów bezpieczeństwa. Według policyj-
nych statystyk w tym miejscu dochodzi 
do ponad jednej stłuczki miesięcznie. 
W tych wyliczeniach nie są brane pod 
uwagę sytuacje, gdy uczestnicy zdarze-
nia nie wzywali funkcjonariuszy.

– Miało tu miejsce również kilka 
tragicznych wypadków zakończonych 
śmiercią. Chcemy, aby to skrzyżowa-
nie stało się bezpieczne i to jest dla nas 
najważniejsze – powiedział Konrad 
Sipiera.

– To skrzyżowanie nie wybacza 
błędów. Każda pomyłka może dopro-
wadzić do wypadku. W mojej ocenie 
jest źle zorganizowane i chcę to zmienić 
– dodał zastępca dyrektora MZDW. 

Dlatego mają tu powstać oddzielne 
pasy do skrętu w lewo po obu stronach 
alei. 

\\\   Ochrona środowiska
Większość zebranych na spotka-

niu osób zgodziła się z argumentami 
dotyczącymi bezpieczeństwa, jednak 
część mieszkańców i radnych uznała, 
że remont powinien być wykonany 
bez konieczności wycinki drzew. Lipy 
rosnące wzdłuż al. Wojska Polskiego 
nie tylko pełnią funkcję ozdobną, ale 
również obniżają temperaturę latem, 
wyciszają ruch uliczny i dbają o jakość 
powietrza.

– Nie da się zjeść ciastko i mieć 
ciastko. Trzeba pamiętać, że to, co wi-
dzimy nad drogą, to tylko część infra-

struktury. Pod ziemią są między inny-
mi sieci energetyczne, wodociągi czy 
kanalizacja. Projektant musiał również 
brać je pod uwagę przy sporządzaniu 
planów. Proszę mi uwierzyć, ten re-
mont może być przeprowadzony tylko 
tak, jak przedstawiliśmy obecnie. Jeże-
li teraz go nie zrobimy, to nie zostanie 
wykonany – dodał Tomasz Dąbrowski. 
– Ze swojej strony mogę zapewnić, że 
ograniczymy wycinkę do konieczne-
go minimum i w ramach możliwości 
postaramy się przesadzić rośliny w 
inne miejsca. Chcemy również zre-
kompensować mieszkańcom straty. 
Nie mogę teraz nic obiecać, ale myślę 
o dodatkowych nasadzeniach albo in-
nych inwestycjach proekologicznych  
– dodał.

– To nieprawda, że nie ma innych 
możliwości. Po prostu brakuje chęci. 
Plan przedstawiony przez MZDW jest 
najprostszy, dlatego go proponujecie. 
Należy w tym momencie zatrzymać 
prace i poczekać na inne rozwiązania 
– powiedział Arkadiusz Gębicz, miesz-
kaniec Pruszkowa i społecznik znany z 
licznych protestów w mieście.

\\\   Co dalej z remontem?
Obecnie oficjalnie remont został 

rozpoczęty. Wydano dziennik budowy. 
Jednak przetarg na prace nie został 
rozstrzygnięty z powodu braku fundu-
szów. Oznacza to, że MZDW potrzebuje 
dodatkowo około miliona złotych, aby 
skrzyżowanie zostało przebudowane. 
Po tę kwotę zarząd wnioskował do Sej-
miku Województwa Mazowieckiego. 

– Mogą Państwo wnioskować do 
sejmiku, aby te fundusze nam nie zo-
stały przekazane. Wówczas prace nie 
będą miały miejsca – powiedział wi-
cedyrektor MZDW. – Jednak, kiedy w 
tym miejscu dojdzie do kolejnej trage-
dii, to nie ja będę za nią odpowiedzialny  
– dodał.

Opinie mieszkańców Pruszkowa, a 
nawet rady miasta, są podzielone. Jedni 
uważają, że należy zrobić wszystko dla 
bezpieczeństwa użytkowników dróg. 
Inni, martwiąc się o drzewa, pragną 
szukać nowego rozwiązania przepro-
wadzenia remontu i nie wierzą w za-
pewnienia dyrekcji MZDW, że ono nie 
istnieje.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Bezpieczeństwo 
kontra ochrona  
środowiska

Zarząd Powiatu Grodziskiego
informuje, iż w dniach od 1.08.2023 r. do 21.08.2023 r. w siedzibie Starostwa Powiatu  
Grodziskiego w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11A i ul. Żyrardowskiej 48 bud. A  
na tablicach ogłoszeń został wywieszony wykaz nieruchomości Powiatu Grodziskiego 
przeznaczonych do oddania w użyczenie. Wykaz został także zamieszczony na stronie  
internetowej www.powiat-grodziski.pl, oraz w Biuletynie Informacji Publicznej adres strony 
www.bip.powiat-grodziski.pl w zakładce „Komunikaty i ogłoszenia”. 

Wójt Gminy Nadarzyn 
informuje, że od dnia 09.08.2023 r. do dnia 30.08.2023 r. na stronie internetowej www.bip.nadarzyn.pl  
oraz na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn przy ul. Mszczonowskiej 24 zostały 
zamieszczone wykazy nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę i najem.

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

W miejscowości Szczęsne  
ma powstać wyjątkowy park. 
Nad brzegiem znajdującego  
się tam zbiornika wodnego 
stanie wieża widokowa.  
Do parku ma prowadzić 
ścieżka rowerowa. 

Nowy park w gminie ma powstać 
na tyłach szkoły podstawowej w 

Szczęsnem. Dojechać do tego miejsca 
można dziś od strony ulic Kijowskiej 
oraz Sasanki. To miejsce zostało wy-
brane, gdyż już dziś posiada wyjątkowe 
walory przyrodnicze. Na tym terenie 
znajdują się ostoje wielu gatunków pta-
ków, płazów i owadów. Projekt parku 
został więc tak opracowany, by nie 
naruszyć przyrodniczego charakteru 
i wartości tego terenu, a jednocześnie 
umożliwić mieszkańcom korzystanie 
z niego w celu odpoczynku, ale też eko 
edukacji. 

\\\   Ekosystem i plac zabaw
Projekt parku w Szczęsnem za-

kłada, że znajdujący się tam zbiornik 
wodny zostanie zagospodarowany w 

sposób nienaruszający działającego 
tam ekosystemu. Na stawie zbudowane 
będą pływające pomosty, które umoż-
liwią mieszkańcom gminy, znalezienie 
się bliżej natury i podziwianie tego 
przyrodniczego zakątka. Na wodnym 
zbiorniku ma się także znaleźć pływa-
jąca wyspa dla ptaków. 

Na terenie parku ma także stanąć 
wieża z tarasem widokowym ułatwia-
jąca mieszkańcom podziwianie i ob-
serwację tego zielonego zakątka gmi-
ny. Ochronie przyrody służyć ma także 
drewniana ścieżka idąca wzdłuż linii 

brzegowej, przy której wyznaczone 
zostaną punkty obserwacyjne. 

Zgodnie z założeniami gminy za-
drzewiona część przyszłego parku ma 
być udostępniona mieszkańcom jako 
naturalny plac zabaw pełniący funkcję 
edukacyjną. Jak już pisaliśmy, do parku 
będzie można dojechać ścieżką rowe-
rową łączącą ulicę Orlą z Kijowską. Jak 
podano na profilu gminy, samorząd jest 
ciekawy opinii mieszkańców na temat 
tego projektu.

Beata Pawłowicz 

\\\ PRUSZKÓW 

W Pruszkowie pojawiła się 
wystawa sławnego artysty 
Bohdana Butenki.  
Do końca wakacji możemy 
podziwiać jego ilustracje  
dla najmłodszych.

W mieście nastała moda na Ga-
piszona. W Parku Kościuszki 

przez cały sierpień można oglądać hi-
storie z jego udziałem. W każdy piątek 
na Facebooku urzędu miasta pojawiają 
się nowe zabawne ilustracje z przemi-
łym chłopcem w charakterystycznej 

czapce w paski z pomponem. Skąd jed-
nak pojawił się u nas w mieście i co robi 
w Pruszkowie?

Gapiszon powstał dzięki ilustrato-
rowi Bohdanowi Butenko. To on na za-
wsze połączył chłopca z Pruszkowem. 
Butenko wraz z rodziną przeniósł się 
do miasta po zakończeniu drugiej woj-
ny światowej. Artysta skończył Liceum 
Ogólnokształcącego im. Tomasza Zana 
w Pruszkowie. Tutaj się ożenił i tworzył 
przez kilkadziesiąt lat. To jego żona, Mi-
rosława Żegilewicz, mieszkanka mia-
sta, nadała Gapiszonowi imię.

Bohdan Butenko urodził się w 
1931 roku w Bydgoszczy. Podczas oku-
pacji w trakcie II wojny światowej prze-

bywał w Warszawie. Potem zadomowił 
się w Pruszkowie. Po zdaniu matury 
rozpoczął naukę w Państwowej Wyż-
szej Szkole Sztuk Plastycznych (która 
od 1957 zmieniła nazwę na Akademię 
Sztuk Pięknych). 

Jego kariera ilustratora rozpoczęła 
się w 1955 roku w wydawnictwie Na-
sza Księgarnia, gdzie pełnił funkcję re-
daktora artystycznego. Współpracował 
z wieloma czasopismami dla dzieci, na 
przykład „Miś”, „Świerszczyk”, „Płomy-
czek”, czy „Płomyk”. Oprócz Gapiszona 
stworzył również postacie Kwapiszona 
oraz Gucia i Cezara. W trakcie swojej 
pracy współpracował z Kabaretem 

Starszych Panów oraz Telewizją Polską. 
Przez wiele lat tworzył również sce-
nografie dla teatrów. Bohdan Butenko 
odszedł w 2019 roku.

– Butenko postrzegał zwykłe co-
dzienne sytuacje w nowy sposób i 
nadawał im zaskakującej lekkości. Po-
czucie humoru stało się narzędziem, 
którym posługiwał się z mistrzostwem 
równie imponującym, jak jego ilustra-
cyjna stylistyka – możemy przeczytać 
na stronie internetowej miasta.

Bohdan Butenko to jeden z wielu 
sławnych Pruszkowian. Dzięki inicja-
tywie władz miasta najmłodsi miesz-
kańcy mają okazję poznać artystę i jego 
twórczość.                               Maciek Gos

Naturalny park powstanie  
w Szczęsnem

Gapiszon rozbawia 
mieszkańców

Już dziś ten teren ma wiele walorów przyrodniczych i rekreacyjnych

W każdy piątek na Facebooku urzędu miasta pojawiają się nowe ilustracje  
z przemiłym chłopcem w charakterystycznej czapce w paski z pomponem
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
z dnia 9 sierpnia 2023 r.  

w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części wsi Chrzanów Mały po północnej stronie ulicy Bezowej w Gminie 
Grodzisk Mazowiecki oraz projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla części wsi Kozery oraz północnej części wsi Wólka Grodziska w gminie Grodzisk Mazowiecki 
– Obszar 1 wraz z prognozami oddziaływania na środowisko 

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 977), zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu:
–  projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Chrzanów 

Mały po północnej stronie ulicy Bezowej w Gminie Grodzisk Mazowiecki  wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko, sporządzonego na podstawie uchwały Nr 815/2022 Rady 
Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 28 września 2022 r. 

oraz 
–  projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Kozery 

oraz północnej części wsi Wólka Grodziska w gminie Grodzisk Mazowiecki – Obszar 1 wraz  
z prognozą oddziaływania na środowisko, sporządzonego na podstawie uchwały Nr 362/2016 
Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 23 maja 2016 r. zmienioną uchwałą Nr 
826/2022 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 26 października 2022 r.

Granice obszarów sporządzanych planów szczegółowo określają załączniki graficzne – rysunki 
planów. 

Wyłożenie projektów planów wraz z prognozami oddziaływania na środowisko odbędzie 
się w dniach od 17.08.2023 r. do 06.09.2023 r. Dokumentacja spraw będzie wyłożona w siedzibie 
Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Chrzanów Mały po północnej stronie ulicy Bezowej 
w Gminie Grodzisk Mazowiecki odbędzie się w dniu 21.08.2023 r. o godz. 17:00 w Grodzisku 
Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go Maja 57. 

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Kozery oraz północnej części wsi Wólka Grodziska  
w gminie Grodzisk Mazowiecki – Obszar 1, odbędzie się w dniu 28.08.2023 r. o godz. 17:00  
w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go Maja 57. 

Projekty planów wraz z prognozami będą umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim – www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie 
Przestrzenne / Rok 2023 / Wyłożenia projektów MPZP. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektów planów należy składać do dnia 20.09.2023 r. w formie papierowej  
w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825  
Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz 
za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP 
lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu art. 39 
ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz  
o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 z późn. zm.) należy wnosić  
w nieprzekraczalnym terminie do 20.09.2023 r. Uwagi na piśmie należy składać w formie 
papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 
05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie Obsługi Interesanta 
Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz  
za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP 
lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych 
osobowych dostępne są na stronie internetowej https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

\\\ MILANÓWEK 

Kto wylał na działce należącej 
do miasta betonową ławę  
pod budowę pawilonu?  
Nie wiadomo. Miasto szuka 
winnego tej samowoli. 

D ziałka, na której ktoś dopuścił się 
samowoli budowlanej, jest nie-

wielka ma tylko 10 m x 10 m. To frag-
ment ziemi należącej, kiedyś do mila-
nowskiego zakładu Jedwab Polski. Po 
zmianach własności w latach 90. ten 
fragment terenu trafił w ręce gminy. Do 
niedawna nic się na tej działce nie dzia-
ło. Królowała tam zieleń, rosły krzaki i 
drzewka.  

\\\   Mieszkańcy zauważyli  
betonową ławę

To mieszkańcy zwrócili uwagę 
na to, że ktoś chce zbudować pawilon 
przy ulicy Okólnej blisko Piłsudskiego, 
czyli tuż przy najbardziej ruchliwej, bo 
prowadzącej do miejskiego targowiska, 
ulicy. Stowarzyszenie Miłośników Mila-

nówka zwróciło się do urzędu miejskie-
go z pytaniem, co się na tej niewielkiej 
działce dzieje i dlaczego tym czymś jest 
betonowa wylewka? Miasto zaczęło ba-
dać sprawę. 

– Najwidoczniej ktoś błędnie ten 
grunt uznał za swój, skoro chciał tu 
budować – mówi Marcin Bąk wicebur-
mistrz Milanówka. – Tak bardzo poczuł 
się w prawie, że nawet nie próbował 
uzyskać stosownych do rozpoczęcia 

budowy pozwoleń. Z tego, co udało się 
nam ustalić, nikt się nie zwrócił ani do 
starostwa, ani do inspektora nadzoru 
budowlanego, ani do konserwatora o 
wydanie pozwoleń na tę budowę – do-
daje. 

Mamy więc do czynienia z samo-
wolą budowlaną w centrum miasta-

-ogrodu. Kto się jej dopuścił? Straż 
Miejska spłoszyła samozwańczych 
wykonawców. A więc aktualnie nie 
wiadomo. Z tego powodu miasto wy-
wiesi na działce tabliczkę, wzywającą 
osobę, która jest odpowiedzialna za 

wylanie betonu na gminnej działce, 
aby zgłosiła się do urzędu miasta. Je-
śli tak się nie stanie, miasto na własny 
koszt zleci skruszenie tej betonowej  
ławy. 

\\\   Park kieszonkowy  
czy pomnik

Samowola budowlana zwróciła 
jednak uwagę na to, że miasto ma w 
centrum niezagospodarowany grunt. 
Co z nim zrobić? – Można stworzyć tu 
tzw. park kieszonkowy albo postawić 
pomnik upamiętniający jedno z wielu 
ważnych wydarzeń historycznych, ja-
kie się w Milanówku rozegrały – mówi 
Marcin Bąk. – Zanim jednak zapadną 
wiążące decyzje, musi zostać zamknię-
ta ta skandaliczna sprawa. Skanda-
liczna także dlatego, że beton został, 
wylany pod korzenie dębu rosnącego 
na sąsiedniej działce – dodaje wicebur-
mistrz.

Tekst i zdjęcie 
Beata Pawłowicz 

\\\ MILANÓWEK 

Zakończyły się prace związane 
z przebudową chodnika  
przy ulicy Grudowskiej  
na odcinku między Graniczną 
a Prostą. Rozpoczynają się  
tam nasadzenia zieleni.  
W miejscu dawnej stacji WKD 
ma powstać park.

U lica Grudowska należąca do naj- 
dłuższych w mieście jest roz-

dzielona innymi ulicami i zabudową 
na trzy części. Modernizacja i zazie-
lenienie obejmują ten jej odcinek, 
który znajduje się pomiędzy ulica-
mi Graniczną i Prostą, czyli prowa-
dzący od centrum miasta do stacji  
WKD.   

\\\   Chodnik i rabaty
Na odcinku pomiędzy ulicami Gra-

niczną i Prostą już zakończono prace, 
w ramach których wymieniony został 
chodnik oraz przygotowane wzdłuż 
niego miejsca pod nasadzenia. W ra-
mach modernizacji Granicznej będzie 
na niej o 380 m kw. płyt betonowych 
mniej niż przed remontem. Idąc Gra-
niczną widać, że będzie tu dużo zieleni, 
choć dziś rabaty są tylko wypełnione 
ziemią. 

Co zostanie posadzone? Jak nas po-
informowano w urzędzie miejskim na 
Grudowskiej ma się pojawić roślinność 
kwietnej łąki. W ramach dofinansowa-

nia, jakie miasto otrzymało na ten pro-
jekt, nasadzone mogą być tylko rośliny 
z naszego regionu. 

\\\   Wczoraj stacja  
jutro park

Starsi mieszkańcy Milanówka pa-
miętają, że jeszcze kilka dekad temu 
WKD dojeżdżała Grudowską aż do ulicy 
Granicznej. Tu był ostatni przystanek w 
Milanówku. Dziś ostatnia stacja znaj-
duje się dalej od centrum, także przy 
Grudowskiej, ale na wysokości ulicy 
Królewskiej. 

Dziś w miejscu dawnej stacji oraz 
tzw. śladzie dawnej linii WKD znaj-
duje się zielony nieużytek z trawami, 
krzakami, samosiejkami i chwastami. 

Wzdłuż niego biegnie deptak i ścieżka 
rowerowa. W ramach rewitalizacji Gru-
dowskiej powstanie tu przestrzeń do 
odpoczynku i rekreacji. Zieleń zostanie 
uporządkowana. Zasadzone zostaną 
trawy, byliny i krzewy. Pojawią się także 
ławeczki, urządzenia do ćwiczeń oraz 
dwa hamaki. 

Inwestycja, która zmieni oblicze 
jednej z głównych ulic miasta, prowa-
dzącej od stacji WKD do dworca PKP, 
ma się zakończyć w listopadzie. Zieleń 
więc na Grudowskiej będziemy mogli 
zapewne podziwiać dopiero na wiosnę 
przyszłego roku.

Tekst i zdjęcie
Beata Pawłowicz 

Samowola budowlana w centrum miasta-ogrodu

Na Grudowskiej będą  
rabaty i park 

Niedaleko Miejskiego Targowiska w centrum miasta ktoś wylał betonowy  
fundament

W ramach rewitalizacji Grudowskiej w miejscu dawnej stacji WKD powstanie 
park

„Najwidoczniej ktoś 
błędnie ten grunt uznał 
za swój, skoro chciał tu 
budować Tak bardzo 
poczuł się w prawie, 

że nawet nie próbował 
uzyskać stosownych  

do rozpoczęcia budowy 
pozwoleń”
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W tym roku Grodzisk Mazowiecki 
zdecydował się po raz pierwszy wpro-
wadzić budżet obywatelski. Takie roz-
wiązania funkcjonują już m.in. w Podko-
wie Leśnej oraz Milanówku, swój budżet 
obywatelski ma także województwo 
mazowieckie.

Ostatniego dnia lipca przyjęto 
Uchwałę Rady Miejskiej w sprawie okre-
ślenia zasad i trybu przeprowadzenia 
procedury budżetu obywatelskiego 
Grodziska Mazowieckiego oraz wyma-
gań, jakie powinien spełniać projekt 
budżetu obywatelskiego. Uchwała to w 
zasadzie rozkład jazdy – regulamin, któ-
ry określa zasady i tryb przeprowadza-
nia procedury budżetu obywatelskiego 
w mieście. Będzie ona odbywała się  
w pięciu etapach, począwszy od kampa-
nii informacyjno-promocyjnej, poprzez 
weryfikację zgłoszonych projektów oraz 
ich wybór w drodze głosowania, aż po 

wykonanie raportu z realizacji budżetu 
obywatelskiego.

W ramach budżetu obywatelskiego 
będą mogły być zgłaszane projekty, któ-
re mieszczą się w zadaniach własnych 
gminy, są zgodne z dokumentami stra-
tegicznymi miasta, takimi jak miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzenne-
go, program rewitalizacji czy strategia 
rozwoju. Muszą również być możliwe 
do realizacji w ciągu jednego roku ka-

lendarzowego. Oczywiście projekty 
zadań publicznych do budżetu obywa-
telskiego będzie mógł zgłaszać każdy 
mieszkaniec miasta. W głosowaniu bę-
dzie można uczestniczyć przez wypeł-
nienie i przesłanie formularza on-line 
z domu albo osobiście, po zgłoszeniu 
się do punktu głosowania, przy stano-
wisku komputerowym obsługiwanym 
przez pracownika urzędu. Wyniki zosta-
ną ogłoszone zarządzeniem burmistrza.

Wysokość planowanego budżetu 
obywatelskiego w Grodzisku Mazowie-
ckim to 500 000 zł w 2024 roku. 

Jak podkreślają autorzy raportu 
przygotowanego przez Instytut Rozwo-
ju Miast i Regionów na temat budże-
tów obywatelskich. Mieszkańcy zawsze 
stawiają na zieleń. To właśnie projekty 
dotyczące zieleni i rekreacji stanowią 
średnio ok. 1/4 wybieranych w głosowa-
niu zadań, tym samym pokazując, czego 

najbardziej brakuje mieszkańcom miast. 
Na drugim miejscu znajdują się inwesty-
cje drogowe, a na trzecim te związane  
z przedszkolami i szkołami.

Czy w Grodzisku Mazowieckim bę-
dzie podobnie? Czas pokaże.

Forma bezpośredniej partycypacji obywateli, jaką jest budżet obywatelski, na dobre wpisała się w krajobraz miast. Na czym polega budżet  
obywatelski? Najpierw władze miasta ustalają, jaki budżet zostanie przeznaczony do podziału. W kolejnym kroku mieszkańcy mogą zgłaszać  

swoje projekty z zakresu infrastruktury, zieleni, czy edukacji. Po tym, jak urzędnicy sprawdzą pomysły mieszkańców pod kątem formalno-prawnym,  
te trafiają pod głosowanie. Mogą brać w nim udział wszyscy mieszkańcy miasta. Zwycięskie projekty trafiają następnie do realizacji.

Ratusz w Grodzisku Mazowieckim

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W GRODZISKU MAZOWIECKIM  ul. l. Kościuszki 12a, tel. 22 755 55 34, www.grodzisk.pl

Pierwszy budżet obywatelski 
w Grodzisku Mazowieckim

\\\ BRWINÓW 

W obliczu problemów  
z wodą w gminie, lokalne 
władze podjęły działania,  
aby zapewnić mieszkańcom 
stały dostęp do tego 
niezbędnego zasobu.

O problemach z wodą w gminie pi- 
saliśmy dla Państwa ponad mie-

siąc temu. Podczas suszy ciśnienie w 
kranach w wielu miejscowościach było 
na tyle niskie, że uniemożliwiało wyko-
nanie najprostszych czynności, takich 
jak poranny prysznic czy zmywanie 
naczyń.

Kłopoty nie pojawiły się w tym ro-
ku. Mieszkańcy gminy, między innymi 
Otrębus i Żółwina, przez wiele lat mu-
sieli mierzyć się z problemami z wodą. 
Miejmy nadzieję, że to już przeszłość. 
Gmina zakończyła inwestycję, która 
powinna rozwiązać trudności.

W 2021 roku została podjęta decy-
zja o zakupie wody od gminy Grodzisk 
Mazowiecki dla Owczarni i Żółwina.

– W tym celu została zaprojekto-
wana i wykonana spinka wodociągowa 
w ciągu ulic Sadowej w Książenicach 
i Kazimierzowskiej w Owczarni oraz 
podjęto prace projektowe dotyczące 
kolejnej spinki wzdłuż ulic Pigwowej w 
Książenicach i Granicznej w Żółwinie. 

W marcu 2023 roku uzyskano pozwo-
lenie na jej budowę i inwestycja została 
zrealizowana w czerwcu – przekazała 
nam mailowo Edyta Szczęsna-Zakrocka 
z Biura Promocji Urzędu Gminy Brwi-
nów.

Oznacza to, że teraz problemy z 
ciśnieniem wody w gminie powinny 
się już zakończyć.

– Dzięki dobrej współpracy mię-
dzy gminami Brwinów i Grodzisk Ma-
zowiecki, w tym wielkiej życzliwości 
burmistrza Grzegorza Benedykciń-
skiego, mieszkańcy południowych 
sołectw mogą być spokojni o wodę w 
swoich kranach. Realizację wykonał Za-
kład Usługowy MARTEL, a koszt całko-
wity wyniósł 295 200,00 zł – czytamy 
w informacji.

To jednak nie koniec działań gmi-
ny związanych z pozyskaniem wody. 
Zostały podjęte prace w Owczarni i 
Żółwinie, mające na celu odnalezienie 
jej zasobów. Dzięki nim w przyszło-
ści mogłaby powstać odrębna stacja 
uzdatniania na tym terenie.

– Zasiliłaby ona w wodę miesz-
kańców tych miejscowości oraz awa-
ryjnie, mieszkańców pozostałej części 
gminy, z wykorzystaniem magistrali 
wybudowanej w 2021 r. Szacunkowy 
koszt budowy takiej stacji wynosi około 
10-14 mln zł – dodaje Edyta Szczęsna-
-Zakrocka.

Miejmy nadzieję, że działania gmi-
ny na dobre rozwiążą problemy z wodą 
w gminie Brwinów.

Maciek Gos

Woda płynie do gminy

Projekty dotyczące zieleni 
 i rekreacji stanowią średnio  

ok. 1/4 wybieranych  
w głosowaniu zadań,  

tym samym pokazując,  
czego najbardziej brakuje  

mieszkańcom miast

\\\ REMONT CORAZ BLIŻEJ      
Piastów ogłosił przetarg na re-
mont boiska przy SP nr 5. Jeżeli 
wszystko pójdzie zgodnie z pla-
nem, za kilka miesięcy zostanie on 
oddany do użytku dzieciom.
O konieczności remontu boiska przy 
Szkole Podstawowej numer 5 wie 
każdy, kto je widział. Obecnie nie 
ma możliwości z niego korzystać. 
Nawierzchnia jest tu zniszczona i 
pełna dziur.
– Właściwie był nawet pomysł, aby 
obiekt sportowy zamienić na par-
king. Na szczęście obecnie plany są 
już inne. Dostaliśmy informację od burmistrza, że nasze boisko zostanie wy-
remontowane – powiedziała nam na początku roku dyrektorka szkoły, Ewa 
Nowacka.
Plany jego naprawy istnieją w mieście od wielu lat. W styczniu dowiedzieliśmy 
się dla Państwa, o konkretnych działaniach, które powinny odmienić ten obiekt.
– Mamy nadzieję wyremontować boisko szkoły podobnie jak to przy szkole nr 1 
w najbliżej przyszłości. Zleciliśmy ekspertyzę, która ustali, ile inwestycja będzie 
kosztować. Fachowa diagnoza powie nam między innymi, jaki jest stan podłoża 
pod nawierzchnią. Kiedy poznamy dokładne potrzeby finansowe, wystąpimy 
do odpowiednich urzędów o przyznanie środków – powiedział nam wówczas 
burmistrz miasta, Grzegorz Szuplewski.
Obecnie podjęto kolejny krok w realizacji projektu. Miasto Piastów ogłosiło 
przetarg na remont boiska. Poszukiwany jest wykonawca prac, który zrealizuje 
plany remontu. Jakie prace są przewidziane?
Firma realizująca projekt będzie miała za zadanie zdjąć obecną nawierzchnię, 
naprawić ubytki pod nią i ponowie położyć pokrycie boiska. Zaplanowany został 
w tym miejscu teren do gry w piłkę nożną, siatkówkę i piłkę ręczną.
Zainteresowane firmy mają czas na złożenie swoich ofert do 10 sierpnia. Po 
podpisaniu umowy, wykonawca będzie miał dwa miesiące na przeprowadzenie 
remontu. Miejmy nadzieję, że uda się rozstrzygnąć przetarg jak najszybciej, 
aby dzieci w najbliższej przyszłości mogły korzystać z nowego, naprawionego  
boiska.

\\\ PIASTÓW 
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POZIOMO: 13) królewskie z ogarami i na- 
gonką; 14) niejedna w herbie Botswany; 
16) rodzinne miasto Szymona Hołowni; 
17) szachowy pat; 18) określona część 
morza; 19) bywa podobna do matki; 
20) botaniczny lub zimowy; 21) Degas, 
francuski malarz; 22) napój mleczno 
owocowy; 24) zwrotny na przesyłce;  
25) karnegia olbrzymia krócej; 30) żydo- 
wski dom modlitw; 33) wyrywane przy 
pieleniu; 36) początkowy błąd sprintera; 
38) amerykański stan ze stolicą w Austin; 
39) wynik, rezultat; 40) wyspa z Mani- 
lą; 41) rzeka w Delhi; 42) magnetycz- 
ny to badanie; 44) święte, odbywają  
się w maju; 46) drzewa z maronami;  
48) rodzinne miasto Jimiego Hendrixa;  
52) regał lub sofa; 55) łacińska nazwa 
ołowiu; 58) widłowe w magazynach; 
59) drżące topole; 60) polny to peluszka; 
61) małpa człekokształtna; 62) metal Au; 
64) nie przepustowy, zatkany; 65) bies, 
diabeł potocznie; 66) melon o pomarań- 
czowym miąższu. 
PIONOWO: 1) konflikt, sprzeczka; 2) win- 
niczek z domem na plecach; 3) zbie- 
ranie datków na cele charytatywne;  
4) lekarz od żył i tętnic; 5) żona Heraklesa;  
6) broń używana w szermierce; 7) Julian, 
napisał powieść „Papuga Flauberta”; 8) na- 
rzędzie do wyciągania gwoździ; 9) Mag- 
dalena, Miss Polonia 1984; 10) szczurów 
lub kolarski; 11) austriacki land z Gra- 
zem; 12) kawior; 15) herbata z mlekiem;  
22) wstępna kalkulacja kosztów inwes- 
tycji; 23) przewóz ludzi lub ładunków; 
26) żądanie poparte groźbą; 27) grecki 
sąd skorupkowy; 28) rowerowa nie dla 
pieszych; 29) liczy siedem dni; 31) olcha 
inaczej; 32) nie rewers; 34) nieufności 
głosowanie w Sejmie; 35) Se dla chemi- 
ka; 36) lis pustynny inaczej; 37) ojciec 
Edypa; 43) przepływa przez Klejdany; 
45) Eco, autor „Wyspy dnia poprzed- 
niego”; 47) stopień oficerski w policji; 
49) kupidyn, putto w sztuce; 50) czło- 
wiek strachliwy; 51) egipski bóg śmier- 
ci; 52) kierunkowskaz; 53) Dolores Ha- 
ze u Nabokova; 54) bardzo dobra ocena; 
56) start w zawodach; 57) kapusta szpa- 
ragowa; 60) bitumiczny lub drewnia- 
ny na dachu; 63) daszek z wyciągiem  
w kuchni.

\\\ PRUSZKÓW 

Kolejne zwycięstwo 
beniaminka! Znicz Pruszków 
się nie zatrzymuje i po trzech 
seriach gier w Fortuna 1. Lidze 
plasuje się na podium tabeli, 
pozostając niepokonanym.  

W pierwszych dwóch kolejkach 
Fortuna 1. Ligi piłkarze Znicza 

Pruszków zdobyli 4 punkty, pokonując 
u siebie Resovię Rzeszów (2:0) oraz 
remisując na wyjeździe z walczącym 
w zeszłym sezonie o awans do PKO BP 
Ekstraklasy Podbeskidziem Bielsko-
-Biała (1:1). Ekipa ze stadionu przy uli-
cy Bohaterów Warszawy 4 od początku 
rozgrywek pokazuje, że posiada duży 
potencjał i w miniony piątek znów po-
zytywnie zaskoczyła swoich kibiców.

– Od pierwszego dnia swojej pra-
cy chcemy, żeby w jakiś sposób rela-
cja czasu i przestrzeni była po naszej 
stronie. Chcemy dominować na boisku 
bez piłki, tworzyć na własnych zasa-
dach środowisko, w którym czujemy 

się dobrze, a wierzę, że to środowisko 
nie do końca będzie naturalne dla prze-
ciwnika i tutaj upatruję dużej szansy, 
że mecz potoczy się po naszej myśli – 
mówił przed meczem z Zagłębiem Sos-
nowiec szkoleniowiec Znicza Pruszków 
Mariusz Misiura. – Jest ogromna siła w 
drużynie. Bardzo się cieszę, że pracu-
ję z taką mądrą, świadomą grupą za-
wodników, którzy mają otwarte głowy 
na różnego rodzaju zagadnienia tak-
tyczne. Patrząc, jak my podchodzimy 
do każdego meczu, wierzę, że ich gra, 
świadomość, talent czy to, co na dzień 
dzisiejszy już potrafią, zostanie nagro-
dzone i ludzie docenią, jak dobrymi  
piłkarzami są.

Duży talent zawodników zdecy-
dowanie potwierdził się w piątek na 
boisku, gdzie przez praktycznie całe 
90 minut to Znicz kontrolował prze-
bieg gry. 

\\\   Mnóstwo okazji  
i przepiękny gol Moskwika

Starcie przeciwko Zagłębiu Sos-
nowiec (11. zespół ubiegłego sezonu) 

zaczęło się od kilku groźnych akcji Zni-
cza. W 28. minucie bardzo dobrą okazję 
miał rozgrywający swój setny mecz w 
żółto-czerwonej koszulce Krystian Po-
morski, jednak po odbiciu się od prze-
ciwnika piłka przeleciała nad poprzecz-
ką gości. Niedługo później Pruszków 
wyprowadził kolejny atak, ale golkiper 
Zagłębia udanie interweniował. W 39. 
minucie wysiłek pruszkowian przy-
niósł oczekiwany efekt – cudownym 
strzałem zza pola karnego popisał się 
Paweł Moskwik, dając beniaminkowi 
zasłużone prowadzenie.

Po zmianie stron zdobywca bram-
ki mógł ustrzelić dublet, jednak tym 
razem Mateusz Kos nie dał się poko-
nać. Około 20 minut przed końcem 
meczu bliski szczęścia był rewelacyjny 
ostatnio Japończyk Shuma Nagamat-
su – futbolówka minimalnie minęła 
słupek bramki Zagłębia. Znicz nie za-
mierzał poprzestawać na jednym golu 
i cały czas atakował przeciwnika, kon-
struując ciekawe akcje w ofensywie. 
Ostatecznie spotkanie zakończyło się 
wynikiem 1:0.

– Gratuluję trenerowi, drużynie 
przeciwnej. Dzisiaj byliście zespołem 
lepszym. A my musimy dalej pracować, 
żeby w końcu zacząć wygrywać – po-
wiedział na pomeczowej konferencji 
trener Zagłębia Sosnowiec Krzysztof 
Górecko, którego zespół na ten moment 
wywalczył tylko jeden punkt w lidze.

Po trzech meczach Fortuna 1. Ligi 
beniaminek z Pruszkowa zajmuje trze-
cią pozycję w tabeli, mając identyczną 
liczbę punktów co druga Miedź Legnica 
i czwarty Motor Lublin. Dwa oczka wię-
cej posiada lider GKS Tychy. 

W nadchodzącej kolejce prawdzi-
wy hit – w niedzielę 13 sierpnia o go-
dzinie 12:40 w Gdańsku Znicz zmierzy 
się z Lechią Gdańsk, spadkowiczem z 
PKO BP Ekstraklasy. Rywale mają na 
swoim koncie 4 punkty – wygrali na 
inaugurację z Chrobrym Głogów (4:2), 
przegrali z Motorem Lublin (0:1), zaś 
ostatnio podzielili się punktami na wy-
jeździe z inną ekipą, która pożegnała 
się z najwyższą ligą, Wisłą Płock (1:1). 
Zapowiada się świetne widowisko!

Rafał Lipski

Znicz dalej płonie

W trzech meczach Fortuna 1. Ligi Znicz Pruszków zdobył 7 punktów
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 DAM PRACĘ 
Zatrudnię mechanika samochodów cię-
żarowych, lakiernika, elektryka, ślusarza 
spawacza, praca Grzędy k. Tarczyna, 
600480901 
Zatrudnię pracownika do obsługi  
pogrzebów w Piasecznie na 1/2 etatu 
lub jako praca dodatkowa   
tel. 605 129 453
zatrudnimy krawcową/szwaczkę, 
praca w Piasecznie, ul. Puławska 34, 
509201756 
Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55 

Zatrudnię do kwiaciarni  
w Jazgarzewie, mile widziane 

 doświadczenie, poczucie  
estetyki i sprawność manualna  

tel. 502 919 782 
Stolarza, pomocnika stolarza,  
tel. 501 212 937
Firma w Tarczynie zatrudni operatorów 
wózków widłowych z doświadczeniem, 
kontakt od poniedziałku do piątku  
w godz.9.00-12.00 pod nr tel.  
22 715 69 70 lub 608 086 953 

KUPIĘ
Kupię ciągniki rolnicze, stare  
motocykle wsk, simson, fiat 125p itp. 
Tel 721-029-688 
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418

Kupię kasety magnetofonowe i czarne 
płyty muzyczne Tel. 501 781 933

SPRZEDAM  
Miód spadziowy i wielokwiatowy  
z własnej pasieki, Zalesie Górne 
/Chynów 501 51 66 52    

USŁUGI  
Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli budowla-
nych sprzed lat, tel. 695 451 655 
Wycinka drzew tel. 505 591 721             
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  
Wycinka drzew, usługi podnośnikiem 
koszowym, usługi minikoparką,  
porządkowanie terenów  
tel: 537 537 450, 537 537 650 
Kominiarz tel. 500 214 632 
Złota rączka, mycie i malowanie  
elewacji i dachów, 571207247 
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż 
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z. 

 TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 
Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pa-
nele, szybko i solidnie tel. 669 945 460
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel.791 549 007 
Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501 700 315 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Wycinka drzew, pielęgnacja zieleni.  
Tel. 507 024 333 
Malowanie, drobne remonty  
tel. 502 065 154
Pomoc drogowa laweta tel. 501 314 711
Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
GLAZURA, GRES, REMONTY  
601 219 482
Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519874891 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 
Elektryk tel. 666 890 886 
TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 
Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        
Przeprowadzki tel. 505 591 721                       
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 
Dachy - naprawy, papa termozgrzewalna, 
tel. 502 473 605
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Wykopy minikoparką, przyłącza  
elektryczne, tel. 510 225 945
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907 

AUTO-MOTO KUPIĘ
KUPIĘ STARY MOTOCYKL. Sprawny,  
zepsuty, do remontu, w częściach.  
Tel 578 895 990
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut i motocykli tel. 501 314 711
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut 2010-2023r. 505 530 300
SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738  

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Kupię działkę -budowlaną, usługową, 
rolną, siedlisko do 20 km od Piaseczna. 
Tel. 797 231 465 
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828    

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Działka budowlana 1000 m2, uzbrojona 
- Krzaki Czaplinkowskie tel. 604 530 693
Działki rekreacyjne leśne, Prażmów, 
tel. 602 770 361
Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
Wynajmę pawilon usługowo-
-handlowy,pow.28m2 z dużym  
parkingiem przy ul. Warszawskiej  
w Konstancinie t.603856966 
MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623
400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555
Magazyny samoobsługowe 15m2,  
400-450 zł brutto, Mroków  
Tel: 502 601 712

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 
Protezy zębowe naprawa  

Tel. 502 031 221
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